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Először is szeretnénk megtudni, hogy hogyan él egy nő ebben a férfi ak 

uralta építőipari világban? Úgy tűnik, hogy nagyon jól! 

Amióta elkezdtem a karrierem, mindig is férfi ak uralta világban dolgoztam. 
Első munkahelyem a Mercedes-Benz gyárban volt, mielőtt vegyi anyagok-
kal kezdtem el foglalkozni az autóipar és az autóalkatrész gyártás iparág-
ban. Végül megérkeztem a Sikához. A műhelyoperátorokkal eltöltött 
időszak alatt szerzett szakmai tapasztalat volt az egyik legérdekesebb és 
legszebb időszak a karrieremben. Tőlük tanultam meg megérteni szük-
ségleteiket, érzéseiket és szakmai hozzáértésüket. Tiszteletük és hűségük 
hihetetlen. Mindez időbe telt, hogy én is elérjem ezeket, de mindannyian 
képesek vagyunk rá. Manapság az összes üzleti kapcsolatom férfi ak közt 
zajlik – a vevők, gazdasági vezetők, munkatársak, ügyfelek. Valamint a 
legtöbb raktártulajdonos is férfi .

Sonia Rogatto, a Latin-Amerikai Kereskedelmi Régió vezetője

Brazília világszerte ismert természeti szépségeiről. Tengerpartok és esőerdők 
nyújtanak csodálatos látványt a turistáknak és helyi lakosoknak egyaránt. 
Brazília ad otthont az etnikai és kulturális sokszínűségben élő embereknek, 
akik öröksége a vibráló művészetekben és ünneplésekben, történelmi váro-
sokban és nyüzsgő városközpontokban nyilvánul meg. Ugyanakkor azon 
békésen élő emberek országa is, akik szenvednek az alacsony infrastruktúrá-
lis körülményektől. 
Egy globális felmérés eredményei alapján nemrég nyilvánosságra hozták az 
első 30 azon ország nevét, ahol az adózás szintje a legmagasabb. Brazília volt 
a legelső helyen. Miért? Mert a legmagasabb lakosság által fi zetett adózási 
szint ellenére az emberek fejlődési szintje itt a legrosszabb. Elmentünk a latin-
amerikai kontinensre, a São Paulo közelében fekvő Osascoba, ahol a nyár épp 
a csúcspontján volt, és beszéltünk Sonia Rogattoval, a Latin-Amerikai 
Kereskedelmi Régió vezetőjével.

Mi a helyzet Brazíliában?
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“Szeretnél az új barátom lenni?”Az “AMAMOS” program gyermekei
Sika alkalmazottakkal

“Kiváló!”

A szociális közösségi munka a Sika Brazília szerves része. Mik a jelenlegi 

projektek? 

Jelenleg önkénteseket keresünk, hogy gyermekeket fogadjanak örökbe az 
“AMAMOS” árvaházból. Munkatársainkat felkérték, hogy nevezzenek meg 
egy vagy több gyermeket ebből az intézményből és készítsenek számukra 
egyenruhát, cipőt és játékokat. Úgy gondolom, hogy ez nem túl nehéz mun-
ka számunkra, de a gyerekeknek sokat jelent.

Mi volt a legnagyobb élménye, ahol személyesen ön is támogatta eze-

ket a társadalmi közösségi projekteket?

A legmélyrehatóbb érzés számomra és a lányom számára az volt, amikor meg-
látogattunk egy olyan intézményt, ahol HIV fertőzött felnőttek és gyerekek egy 
csoportjával találkoztunk. A felnőttektől megtudtuk, hogy hogyan fertőződtek 
meg, hallhattunk reményeikről és élni akarásukról. Ugyanezen a napon találkoz-
tunk más területről érkező gyerekekkel is. Futva jöttek hozzánk és megöleltek 
minket, ami energiát és jókedvet adott. Megtanultuk tőlük, hogy ők sokkal több 
energiát tudnak nekünk adni, mint mi nekik. Számunkra ez igazi lecke volt az 
élettől.

Szóval mi a titka?

Nincs titok, csak kemény munka! Mindig az volt a véleményem, hogy 
nőnek lenni nekem nem jelent problémát. Mindig próbáltam behelyezni 
nőiségemet a lehetőségek tárházába, a női jellemvonások alkalmazásával, 
mint pl. az érzékelés, a megérzés, és az anyai ösztön. Mindezt együtt al-
kalmaztam az eltökéltséggel, a felelősségvállalással, a szakmai képessé-
gek folyamatos tanulásával és az emberi viselkedés jobb megértésével.

Az európai politikusok jelenleg sokat vitatkoznak arról, hogy kell-e 

törvénnyel szabályozni a nők arányát a felső vezetők körében. Brazí-

liának szüksége van arányszámra?

Brazíliában vannak ugyan kvóták, de szerencsére nem a nőkre vonat-
kozóan. Ezt úgy értem, hogy a nőknek sikeresnek kell lenniük a munkájuk-
ban és napról napra többet és többet kell elérniük, hogy ne legyen szük-
ségük kvótára … Nézze csak meg a brazil Elnökünket, aki nő! Hiszek a 
hozzáértésben és a határozottságban, még akkor is, ha ezt mindenkinek 
bizonyítanom kell nap mint nap. Mindez pedig nem számít, mert amikor az 
ember megkapja a várt pozícióját, az elégedettség leírhatatlan.  Azt is lá-
tom, hogy a brazil férfi ak napról napra kevesebb előítélettel rendelkeznek.

Brazília már most az egyik leggyorsabban növekvő globális piac – mit 

gondol pillanatnyilag a brazil gazdaság dinamikus természetéről? Min-

den jó irányban halad?

Úgy gondolom, hogy kormányunk marketingje nagyon jó!  Az ország növekszik, 
noha nem olyan gyorsan és törtető mértékben, mint ahogy kellene. Mindene-
setre, nagyon sok tennivaló akad a közelgő események infrastruktúrális fej-
lesztésére vonatkozóan, mint például a labdarúgó világbajnokság és az olim-
pia, és bizonyára ki kell használnunk ezeket a lehetőségeket.  A Sika Brazília 
építőipari üzletága növekszik és a kilátásaink is optimisták, mivel az 
elkövetkező két három év igen ígétetesnek látszik. Országunk refl ektorfényben 
van, nem csak a Sika részéről, hanem a piac egyéb szereplői és a befektetők 
részéről is. Büszkék vagyunk, hogy keményen dolgozunk azért, hogy minden 
nappal jobbá tegyük országunkat és kompetenciánkat. Ezeknek az eredmé-
nyeknek magasabbra kell emelniük a humán fejlettségi mutatót (Human De-
velopment Index, rövidítése: HDI) Brazíliában.
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